
                                         Protokół  Nr VIII/11
z VIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu  31 marca 2011 roku 
                    w sali urzędu Miejskiego w Łowiczu , Stary Rynek 1.

Ustawowa liczba Radnych  -21 
Obecnych na sesji               - 21
          Porządek obrad:
1.Otwarcie obrad VIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2.Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3.Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej.
4.Informacja o realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 
   Problemów  Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2010 rok.
5.Informacja o realizacji „Programu Łowicka Karta Dużej Rodziny 3+ i Rodzin   
   Zastępczych” na terenie Gminy Miasto Łowicz w 2010 roku.
6.Analiza stanu dróg w mieście po okresie zimowym oraz harmonogram rzeczowo- 
   finansowy i terminy napraw.
7.Przygotowanie miasta Łowicza do działań przeciwpowodziowych.
8.Rozpatrzenie uchwał:
   1/ zmieniającej Uchwałę Nr VI/31/2011 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
       Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2011-2015,
   2/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2011 rok,
   3/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu,
   4/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Straży Pożarnej
       w Łowiczu,
   5/ w sprawie zmiany uchwały Nr XX/179/2008 Rady Miejskiej Łowiczu z dnia 
       31 stycznia 2008 r. w sprawie przyjęcia Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
       zasobem Gminy Miasta Łowicza w latach 2008- 2012,
   6/ w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
       zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar urbanistyczny 
       Śródmieście z wyłączeniem terenów zamkniętych, w rejonie ul. 3 Maja,
   7/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej działki gruntu, 
       oznaczonej numerem 6073 o pow.0.0201ha, położonej w Łowiczu w obrębie Górki,
   8/ w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Rady Miejskiej w Łowiczu,
   9/ w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o 
       uzyskanie zezwolenia w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
       nieruchomości, opróżniania zbiorników bezprzewodowych i transportu nieczystości 
       ciekłych na terenie Gminy Miasta Łowicza,
 10/ w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
       i zbiorowego odprowadzenia ścieków dla miasta Łowicza,
 11/ w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu w Łowiczu, obręb Bratkowice,   
 12/ w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z budżetu Miasta 
       Łowicza w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na przebudowę drogi powiatowej 
       nr 2707 E- ul. Chełmońskiego w Łowiczu,
 13/ w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej 
       na wspieranie nowych inwestycji i tworzenie związanych z nimi nowych miejsc pracy.
 14/ w sprawie zmiany Programu Gospodarczego „Lokalny Program Rewitalizacji
       Miasta Łowicza”,
 15/ w sprawie wyrażenia zgody na zmianę obszaru Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 
      Podstrefy Łowicz, położonej na terenie Gminy Miasta Łowicz.
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   9.Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
 10.Interpelacje,zapytania, sprawy różne.
 11.Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej .
 12.Zakończenie obrad VIII Sesji Rady Miejskiej. 

Ad.1.
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa.
Powitał Radnych, zaproszonych gości, Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, 
Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana  Bogusława  Bończaka,  Komendanta  Policji  Pana  Jacka 
Banachowicza, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej Pana Piotra 
Błaszczyka,  Przewodniczącego  Miejskiej  Komisji  Przeciwdziałania  Alkoholizmowi  Pana 
Cezarego Gawrońskiego, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza Miasta Panią Marię 
Więckowską,  Skarbnika  Miasta  Pana Arkadiusza  Podsędka,  Panią Radcę Prawnego Panią 
Katarzynę Kranik - Saleh, Naczelników Wydziału, pracowników Urzędu Miejskiego 
i przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 
21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad.2.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad VIII Sesji został przesłany 
wszystkim  zaproszonym wraz z projektami uchwał.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynęły 3 pisma od Burmistrza Miasta
 w sprawie wprowadzenie dodatkowo do porządku obrad następujących projektów uchwał:
 1/ w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej 
     na wspieranie nowych inwestycji i tworzenie związanych z nimi nowych miejsc pracy.
 2/ w sprawie zmiany Programu Gospodarczego „Lokalny Program Rewitalizacji
     Miasta Łowicza”,
 3/ w sprawie wyrażenia zgody na zmianę obszaru Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 
   Podstrefy Łowicz, położonej na terenie Gminy Miasta Łowicz.

 
Radny G. Michalak- zgłosił propozycję zdjęcie z porządku obrad uchwały ujętej w pkt.8 
jako uchwała nr 10 w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków dla miasta Łowicza. 
Poinformował, że planowana podwyżka jest bardzo znacząca , dlatego należy przeanalizować 
dokładnie. Należy przeanalizować Wieloletni Plan Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Kanalizacyjnych ZUK na lata 2011-2015, który powinien być 
skorygowany. Stwierdził, że należy przeanalizować skutki podatkowe zakładu jakie wniesie 
wprowadzenie nowych taryf.
Pan Dyrektor ZUK na Komisjach nie potrafił wyjaśnić wszystkich wątpliwości Radnych.
Należy przygotować nową kalkulację cen za wodę i ścieki.
Radny zaproponował nie wprowadzenie pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie
sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej 
na wspieranie nowych inwestycji i tworzenie związanych z nimi nowych miejsc pracy.
Stwierdził, że jest za podjęciem uchwały, ale rozumie pośpiech przy przygotowaniu projektu, 
który należy dokładnie przeanalizować przez 2-3 dni i zwołać sesję nadzwyczajną celem 
podjęcie uchwały.
Radny R. Szmajdziński - stwierdził, że propozycje Radnego Grzegorza Michalaka 
dotyczące  zdjęcia uchwały nr 10  z porządku obrad jest stanie popierać. 
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Poinformował, że jest za wprowadzeniem do porządku projektu uchwały w sprawie
zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej na wspieranie nowych 
inwestycji i tworzenie związanych z nimi nowych miejsc pracy, ponieważ jest to uchwała 
niewątpliwie bardzo ważna i odkładanie sprawy na 2-3 dni nie wniesie wielu zmian.
Projekt uchwały został dokładnie przeanalizowany na spotkaniu Radnych i wątpliwości 
zostały wyjaśnione.
Burmistrz Miasta - przeprosił radnych za pilne wprowadzanie projektu uchwały w sprawie 
zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej na wspieranie nowych 
inwestycji i tworzenie związanych z nimi nowych miejsc pracy.
Stwierdził, że wiele dyskutowano nad projektem uchwały , można będzie zadawać pytania 
podczas dyskusji podczas obrad sesji.
Burmistrz Miasta stwierdził, że obecnie miasto Łowicz obecnie i po wprowadzonej 
podwyżce ma najniższą cenę wody i ścieków w porównaniu do miast ościennych.
Po proponowanych podwyżkach każdy mieszkaniec będzie mógł za 1 grosz kupić 3 l wody.
Po podwyżce 1 m3 wody w naszym mieście będzie kosztował 2.90 złotego a taka cenę 
płacimy za 1 l wody nie gazowanej do picia.
Poinformował, że w roku ubiegłym z budżetu miasta do wody miasto dopłaciło 700.000 
złotych co było bardzo korzystne dla mieszkańców , ponieważ cena wody nie uległa zmianie.
W zmianach uchwały budżetowej należy wprowadzić dodatkowo 900.000 złotych na 
przebudowę laboratorium badania wody.
W mieście jest 120 km sieci wodociągowych ,która wymaga pilnych remontów a budżetu 
miasta nie stać na dodatkowe dopłaty do wody i ścieków.
W Polsce średnia cena wody wynosi 3.35 złotego, a najwyższa 7.70 złotego.
W naszym mieście po wprowadzeniu proponowanej podwyżki cena wody będzie wynosiła 
2.90 złotego. W kraju średnia cena za ścieki wynosi 4.64 złotego a w Łowiczu po podwyżce 
3,57 złotego.
Burmistrz Miasta poinformował, że do końca maja b.r. budżet miasta dopłaca do ceny wody 
i ścieków. Zwrócił uwagę, że należy zrozumieć, że w mieście realizowana jest duża 
inwestycja wodociągowa za ponad 21 milionów złotych -przebudowa ujęcia wody.
Obecnie w mieście mamy najlepszą wodę w centralnej Polsce i miastach ościennych na 
najbliższe 30 lat. Zaapelował o podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia cen wody 
i ścieków.
Radny R. Wójcik -  stwierdził, że odbiorcy za wodę ścieki będą płacić cenę brutto 3.13 zł  a 
nie 2.90 złotych.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wprowadzenia pod obrady 
sesji projektu uchwały w sprawie :
 1/ w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej 
    na wspieranie nowych inwestycji i tworzenie związanych z nimi nowych miejsc pracy.
                                    20 „za”, 0 „przeciw” , 1 „wstrzymujący”
 2/w sprawie zmiany Programu Gospodarczego „Lokalny Program Rewitalizacji
    Miasta Łowicza”
                                     21 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących
 3/ w sprawie wyrażenia zgody na zmianę obszaru Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 
   Podstrefy Łowicz, położonej na terenie Gminy Miasta Łowicz.

                        21 „za” , 0 „przeciw , 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wniosku Radnego 
G. Michalaka w sprawie zdjęcia z porządku obrad uchwały nr.10
                      8 „za” , 12 „przeciw , 1 „wstrzymujący”
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, wniosek nie został przyjęty.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowane uchwały będą wprowadzone 

3



do zmienionego porządku obrad jako uchwały nr.13,14,15 w pkt.8.

Ad.3.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Sekretarzem VII Sesji  był Radny 
Jacek Haczykowski. 
Protokół z VII Sesji został  wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.  
Można zapoznać się z treścią oraz zgłosić swoje uwagi.
            Sekretarze  Sesji oraz pozostali Radni uwag nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono Protokół 
z VII Sesji został przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował na Sekretarza VIII  Sesji  Radnego 
Jana Kośmidera,  który wyraził zgodę.

Ad.4.

Informację o realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2010 rok - 
przedstawiła  Pani Małgorzata Nowak Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych.
                                     / stanowi załącznik /
Pan Burmistrz Miasta i Przewodniczący Rady Miejskiej wręczyli Komendantowi Policji 
Panu Jackowi Banachowiczowi odczynniki do alkotestów zakupionych ze środków 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi.
Komendant Powiatowy Policji podziękował za zakup, który jest niezbędny dla pracy Policji.
Pan J. Kośmider- zwrócił się z zapytaniem kiedy plac zabaw przy ul. Krudowskiego będzie 
zakończony i poprawione zostanie ogrodzeniem.
Pani M. Nowak - poinformowała, że jest to zadanie nadzorowane przez Wydział Inwestycji
 i Remontów.
Burmistrz Miasta - poinformował, że ze środków Przeciwdziałania Alkoholizmowi 
planowane jest wybudowanie bieżni dwutorowej , okólnej i placu zabaw przy ZespoleSzkół 
przy ul. Grunwaldzkiej.
Plac zabaw przy ul. Krudowskiego nie był planowany w wydatkach ale należy 
przeanalizować problem, może będą jakieś środki finansowe.
Radna G. Sobieszek - poinformowała, że dobrze iż powstanie plac zabaw przy zespole Szkół 
przy ul. Grunwaldzkiej.
Następny plac zabaw jest przy Kościele na Korabce i odbudowa następnego placu jest 
zbędna.  Stwierdziła, że bardziej celowe jest wybudowanie chodnika od ul. A. Krajowej do ul. 
Grunwaldzkiej.
Burmistrz Miasta  stwierdził, że plac zabaw przy Zespole Szkół będzie bardziej bezpieczny 
a na całe zadanie przeznaczone jest 250.000 złotych. Prawdopodobnie na początku kwietnia 
ogłoszony zostanie przetarg na realizację inwestycji.
Radna E. Zbudniewek -podziękowała Pani Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych za 
bardzo szczegółowe sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi.
Na Komisji Społecznej zwrócono uwagę, że mało widoczne są efekty działania.
Poinformowała, że w Gazecie „Życie Warszawy” z dnia 26 marca b.r.  ukazał się artykuł na 
temat dzieci, które pod wpływem alkoholu trafiają do Szpitala lub popełniają przestępstwa.
W kraju jest to średnio 15-20 % dzieci nadużywających alkoholu lub środków odurzających.
Zaapelowała, aby przy opracowaniu następnego sprawozdania nawiązać kontakt ze szpitalem 
ile dzieci rocznie trafia z objawami zatrucia alkoholem lub środków odurzających.
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Należy ustalić z Komendą Policji ile przestępstw rocznie popełniają nieletni pod wpływem 
alkoholu lub środków odurzających.
Radny R. Wójcik - podziękował za zorganizowanie szkoleń i konferencji na które byli 
zapraszani  pracownicy służb pomocy społecznych z terenu powiatu oraz z  Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie. Poinformował, że  ze środków PCPR wydatkowano 300,000 
złotych na doposażenie placów zabaw.
Radny zaapelował do Burmistrza Miasta o zaplanowanie w roku następnym placu zabaw na 
osiedlu Przedmieście, ponieważ brakuje w tym rejonie.
Zaapelował do spowodowanie częstszych kontroli w sklepach sprzedających alkohol dla osób 
niepełnoletnich.
Radny T. Żaczek - poinformował, że w przyszłości przy opracowaniu sprawozdania należy 
wydzielić zadania realizowane w ramach Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i 
oddzielnie zadania z zakresu zwalczania narkomanii.
Należy wykazać zaangażowanie władz miasta i Rady Miejskiej w zakresie działań 
podejmowanych w zakresie walki z dopalaczami.
Radna E. Zbudniewek- zwróciła uwagę, że na Przyrynku funkcjonuje sklep z artykułami 
sportowymi, który należy sprawdzić czy nie sprzedawane są używki szkodliwe dla zdrowia.

  Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani G. Sobieszek
  Opinie Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani W. Białas
  Opinie Miejskiej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi - przedstawił Przewodniczący 
                                           Komisji Pan Cezary  Gawroński.
                                           / stanowią załączniki /
 Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęta informację  do 
wiadomości.

Ad.5.

Informacja o realizacji „Programu Łowicka Karta Dużej Rodziny 3+ i Rodzin  
Zastępczych” na terenie Gminy Miasto Łowicz w 2010 roku- przedstawiła 
               Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta.
                               / stanowi załącznik /
 Burmistrz Miasta- poinformował, że zgłasza się coraz więcej chętnych przedsiębiorców
 proponujących zniżki dla rodzin 3 +. Ostatnio zgłosił się zakład Pani Izabeli Haczykowskiej
 oraz Resteuracja po Łaźni Miejskiej.
Radna E. Zbudniewek- zwróciła uwagę ,że prowadząc rozmowy z osobami, które świadczą 
usługi, którzy proponowali, aby zamiast Karty 3+ wydawać indyfikator dla poszczególnych 
osób.
Radna zaproponowała, aby przy drukowaniu folderów, map miasta umieszczać zakłady, listę 
osób  zagazowanych w pomoc rodzinom wielodzietnym.
Pani M. Więckowska - poinformowała, że zgodnie z regulaminem z karty 3+ można 
korzystać przedstawiając dokument potwierdzający tożsamość.
Stwierdziła ,ze na stronie Internetowej w zakładce Karta 3 + znajduje się plan miasta, gdzie 
naniesione są punktowo wszystkie placówki, które przystąpiły do Karty 3+.
          Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna 
                                  Grażyna Sobieszek.
          Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
                                  Radna Wanda Białas 
                                      / stanowią załączniki/
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła do wiadomości 
przedłożoną informację.

Ad.6.

Analizę  stanu  dróg  w  mieście  po  okresie  zimowym  oraz  harmonogram  rzeczowo- 
finansowy i terminy napraw - przedstawił Pan Paweł Gawroński 
                       Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych
                                        /stanowi załącznik/
Radny  G.  Michalak-  zwrócił  się  z  zapytaniem  jaka  kwotą  zakończył  się  przetarg  na 
renowację oznakowania poziomego na jezdniach.
Pan G. Gawroński - poinformował, że kwotą około 42.000 złotych.
Radny M. Trzoska-  zwrócił się z zapytaniem dlaczego do naprawy jest wyznaczona nowa 
ulica , około 10 - letnia,  ul. Papieska i jakie są planowane prace.                              
Radny zaapelował o zwrócenie uwagi na ulice Miodowa, Ogińskiego i Paderewskiego, które 
mają nawierzchnię gruntową i wymagają wyrównania.
Pan  P.  Gawroński  -  poinformował,  że  ul.  Papieska  była  wykonana  w  systemie 
jednowarstwowej. Ulica posiada dobra podbudowę , ale w wyniku podtopienia wodą nastąpiła 
znaczna ilość spękać siatkowych i dlatego należy zamknąć przestrzenie.
Najkorzystniejszym  sposobem  zapobiegającym  degradacji  nawierzchni  jest  położenie 
warstwy  ścieralnej, czyli zakończenie budowy drogi.
Na osiedlu Górki ulice gruntowe wymieniane przez Radnego były wyrównywane i nie są
w najgorszym stanie.

Opinię Komisji  Gospodarczej i  Rozwoju Miasta - przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
                                  Radna Wanda Białas 
                                   / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła do wiadomości 
przedłożoną informację.
     
Ad.7.

Przygotowanie miasta Łowicza do działań przeciwpowodziowych - przedstawił 
      Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych
                                   / stanowi załącznik /
Radna E. Zbudniewek - zwróciła się z zapytaniem, czy topole, które rosną na wale przy 
rzece Bzura nie powodują jego degradacji.
Radna zaproponowała, aby przeanalizować wybudowanie drogi spacerowej lub rowerowej 
od ul. Świętego Floriana do wału z pominięciem Muszli Koncertowej.
Radny G. Michalak - stwierdził, że jako Radni Rady Miejskiej powinniśmy podziękować 
Zakładowi Karnemu za dobrą współpracę i pomoc na rzecz miasta.
Zwrócił się z zapytaniem, czy osoby mieszkające na terenach zalewowych są informowane 
o zagrożeniach i czy są zapoznawane z przedłożonym dokumentem.
Radny M.Trzoska - zwrócił uwagę, że na stronie 6 jest zapis, że strefy zalewowe wrysowano 
do części graficznej planu, ale nie ma żadnej mapy.
Radny zwrócił uwagę na tabele zamieszczona na stronie 11, z których wynika, że mamy 7 sal 
gimnastycznych na terenie miasta.
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Burmistrz  Miasta  -  poinformował,  że  kilkakrotnie  państwowej  Straży  Pożarnej  oraz 
Ochotniczej Straży Pożarnej, Zakładowi karnemu i Komendantowi Policji dziękowałem  za 
pomoc podczas trudnych sytuacji wmieście i zagrożenia powodziowego.
Stwierdził,  że osobiście dziękował Dyrektorowi Zakładu Karnego Stanisławowi Niskiemu, 
który odchodził na emeryturę za pomoc więźniów dla miasta.
Władze miasta wystąpiły z listem referencyjnym dzięki któremu kilkudziesięciu
pensjonariuszy  uzyskało wcześniejsze zwolnienie z Zakładu Karnego za dobrą pracę na rzecz 
miasta.  W dalszym ciągu planowane jest  korzystanie  z pomocy więźniów przy sprzątaniu 
ulic, czy odśnieżaniu miasta.
Poinformował, że po podpisaniu umowy z Firmą „Tracz” były prowadzone rozmowy 
z przedstawicielem firmy i inspektorem nadzoru, którzy stwierdzili, że na Błoniach powinny 
być wycięte wszystkie topole, które są obecnie tylko siedliskiem wron.
Stwierdził,  że  jest  realizowany pewien projekt  zagospodarowania  Błoni  i  nie  ma  obecnie 
możliwości wybudowania dodatkowych ścieżek rowerowych, czy pieszych. 
Radna E.Zbudniewek - stwierdziła, że w ostatni poniedziałek na plac zabaw przybyła grupa 
młodzieży z dwoma zgrzewkami piwa i dzieci z rodzicami musiały zrezygnować z zabawy na 
placach zabaw.
Radna  zaapelowała  do  Komendanta  Policji  o  częstsze  kontrole  młodzieży  nadużywającej 
alkoholu.
Burmistrz  Miasta-  poinformował,  że  władze  miasta  są  w  stałym  kontakcie  z  Policją, 
współpraca układa się bardzo dobrze. Są rożne zdarzenia, ostatnio jeżdżący szybko motorem 
kierowca omal nie potrącił kobiety na rowerze. Policja po zgłoszeniach szybko reaguje na 
telefony z Urzędu Miejskiego.
Stwierdził, że na Błoniach planowane jest umieszczenie 4 kamer monitoringu i wtedy będzie 
znacznie szybsza reakcja Policji.
Pan P.  Gawroński  -  poinformował,  że obecnie  pozostały drzewa tylko  w strefie  między 
wałem a Bzurą, ale nie może być żadnych nowych nasadzeń. Część drzew zostało wyciętych 
a  wał  wzmocniony poprzez  nasypanie  ziemi  z  gliną.  Docelowo wszystkie  drzewa należy 
usunąć, chociaż można poczekać parę lat.
Stwierdził,  że  mieszkańcy  są  informowani  bezpośrednio  przed  zagrożeniem  powodzią, 
informacje o przygotowaniach miasta są konsultowane na etapie przygotowawczym.
Można opracować wyciąg z materiałów i obszarów zagrożonych powodzią i  zamieścić  na 
stronach internetowych Urzędu Miasta.
Stwierdził, że mapy stanowią załącznik do planu operacyjnego ochrony miasta przed 
powodzią i może to być niezbyt jasne , bo  nie zamieszczono wszystkich materiałów.
Poinformował, że na stronie 11 powinien być zapis 3 sal gimnastycznych a w Gimnazjum 
Nr 1 udostępnianych może być wiele pomieszczeń dla osób ewakuowanych.

Opinię Komisji  Gospodarczej i  Rozwoju Miasta - przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
                                       / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła do wiadomości 
przedłożoną informację.

Ad.8.
   
1/Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr VI/31/2011 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2011-2015 -przedstawił 
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.
                                    / stanowi załącznik /

7



                                    Pytań i  uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawila Przewodnicząca Komisji 
                                  Radna Wanda Białas 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                     21 „za” , 0„przeciw” , 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że  została przyjęta jednogłośnie podjęta
                                U c h w a ł a  Nr  VIII/ 52/2011 

2/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2011 rok-
           przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.
                                / stanowi załącznik /
                                 Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
                                  Radna Wanda Białas 
                                / stanowi załącznik /
Przewodniczący Rady Miejskiej proponował przegłosowanie:
                          21 „za” ,0„przeciw” , 0 „wstrzymujących” 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została przyjęta jednogłośnie 
                              U c h w a ł a  Nr VIII/53/2011 

3/ Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej 
Policji w Łowiczu -przedstawiła Pani Edyta Fabijańska Naczelnik 
                             Wydziału Spraw Obywatelskich
                                 / stanowi załącznik/
                                  Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
                        Komisji Radny Tomasz Charążka.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
                                  Radna Wanda Białas 
                                   /stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                          21 „za” , 0„przeciw”, 0 „ wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została przyjęta jednogłośnie 
                                U c h w a ł a Nr VIII/54/2011

4/ Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu - przedstawiła Pani Edyta Fabijańska Naczelnik Wydziału 
                                      Spraw Obywatelskich
                                      / stanowi załącznik/
                                 Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka
Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
                                  Radna Wanda Białas 
                                    / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                     21 „za” ,0 „przeciw”, 0 „ wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została przyjęta jednogłośnie 
                              U c h w a ł a  Nr VIII/55/2011
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5/ Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/179/2008 Rady Miejskiej Łowiczu 
z dnia 31 stycznia 2008 r. w sprawie przyjęcia Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Łowicza w latach 2008- 2012 - przedstawiła
              Pani Alina Guszlewicz Naczelnik Wydziału  Spraw Lokalowych 
                                         / stanowi załącznik/
Radny R.Wójcik - zgłosił  wniosek o nie przyjęcie uchwały, ponieważ Burmistrz może 
wprowadzić obecnie podwyżki 10%.
Obecnie średnio proponowana jest podwyżka 15.8 % ale w niektórych budynkach nawet 
50%. Jest to bardzo wysoka podwyżka w sytuacji, że drożeje żywność i energia.
Należy liczyć się ze zwiększonymi kosztami utrzymania oraz ze wzrostem zadłużeniem 
wobec ZGM. Obecnie wynosi ono 1.5 miliona złotych i w tym roku może być wyższe.
Zaapelował do Burmistrza Miasta o zwiększenie zatrudnienia w ZGM i występowania z 
wnioskiem o pozyskanie środków unijnych.
      Zgłosił wniosek o odrzucenie projektu uchwały w całości.
Burmistrz Miasta - poinformował, że w zasobach komunalnych mieszka 2.884 osoby, 
natomiast w zasobach nie komunalnych zamieszkuje 27.000 złotych.
W zasobach komunalnych wpłaca się określona kaucję i mieszkanie ma się prawie za darmo.
Miasto buduje blok komunalny za kwotę ponad 4 miliony złotych za pieniądze podatników.
Obecnie zadłużenie ZGM jest w granicach 1.5 miliona złotych a planowana podwyżka 
nie pokryje kosztów utrzymania zasobów komunalnych.
Mieszkańcy miasta zamieszkali w swoich domach czy zasobach ŁSM  nie korzystają  
z żadnych dopłat, chyba że z dodatków mieszkaniowych.
Niektóre budynki komunalne są w złym stanie i nie są zasiedlane, należy je sprzedać lub 
rozebrać np: przy ul. Starorzecze lub ul. Mickiewicza.
Budowanie mieszkań komunalnych jest niezbędne dla osób mało zaradnych.
Niektórzy mieszkańcy żądają mieszkań , nie płacą i śmieją się gdy przypomina się o ich 
zadłużeniu. Czynsze nie wystarczają na utrzymanie mieszkań komunalnych.
Zaapelował o podjęcie uchwały.
Radna E. Zbudniewek - stwierdziła, że faktem jest, że zwiększa się zadłużenie mieszkańców 
budynków komunalnych i należy liczyć się z jego wzrostem.
Mieszkania komunalne są budowane dla osób mało zamożnych lub średnio zamożnych, który 
w inny sposób nie są w stanie poprawić swoich warunków lokalowych.
W mieszkaniach komunalnych o pow.33 m2 opłata miesięczna wynosi ponad 400 złotych a 
wzrost czynszów może doprowadzić ,że nie stać będzie wiele osób na opłaty.
Ostatnią uchwałę o podwyżkach czynszów podejmowano w 2008 roku a można było 
zwiększyć je w 2009 roku lub w 2010 roku w niższym procencie.
Łatwiej mieszkańcom byłoby się pogodzić ze wzrostem czynszów o 5- 10% niż obecnie 
o 15,8 %.
Radny R.Szmajdziński -stwierdził, że bardzo niebezpieczne jest upolitycznianie procesu 
gospodarczo-ekonomicznego miasta , o czym świadczy wprowadzanie takiej uchwały.
Program Gospodarowania Mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Łowicza  przyjęty 
w 2008 roku zezwalał na  regulowanie czynszów. Poinformował, że jako radny nie jest za 
wprowadzaniem podwyżek tylko jego skali. Wszystkie ceny maja tendencje zwiększającą się 
i nie da się ich uniknąć.
Poprzez upolitycznianie wyrządza się mieszkańcom krzywdę, ponieważ w roku 2010 nie było 
żadnych podwyżek, bo był to rok wyborczy.
W tym roku funduje się bardzo wysokie podwyżki. Można było wprowadzać coroczne 
podwyżki o niższym procencie, łatwiej byłoby to mieszkańcom wytłumaczyć.
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Radny G. Michalak- poinformował, że chciałby uzupełnić wypowiedź Burmistrza Miasta 
o informację, że budżet miasta w 2011 roku dopłaca do ZGM 480.000 złotych.
Natomiast ZGM dopłaca ponad 200.000 złotych z wynajmu lokali użytkowych oraz 
otrzymuje 35.000 złotych z dodatków mieszkaniowych.
Proponowana podwyżka jest nie typowa, ponieważ mógłby wprowadzić ją Burmistrz Miasta 
wykorzystując swoje uprawnienia. Jest to próba uporządkowania gospodarki komunalnej i 
należy zmierzać w tym kierunku.
Na 80 budynków komunalnych to w 32 nie planowane są żadne podwyżki ponieważ w nich 
jest najwyższe zadłużenie. Zadłużenie mieszkańców może się zwiększać, ale nie koniecznie 
podwyżki czynszów będą bezpośrednią przyczyną.
Należy zastanowić się jak rozwiązać problem , ponieważ w zasobach komunalnych 
zamieszkuje 2.884 osoby i zadłużenie jest 1.5 miliona złotych a w zasobach ŁSM mieszka 
ponad 12.000 osób i maja podobnej wysokości zadłużenie.
Stwierdził, że podwyżka jest bardzo bolesna, ale jako radny jestem za jej przyjęciem.
Radna J. Głowacka -stwierdziła, że nie kwestionuje wypowiedzi Radnego G. Michalaka czy 
burmistrza Miasta. W budżecie ZGM  powinny być środki finansowe na przeprowadzenie 
bieżących remontów. Poinformowała, że większość Radnych nie jest przeciwnych 
proponowanym podwyżkom, ale korzystniej byłoby aby wprowadzać ja stopniowo.
Można by wprowadzać corocznie do 10 % podwyżki czynszów.
Zwróciła uwagę, że wszyscy mieszkańcy zasobów komunalnych powinni być objęci 
wzrostem czynszów, nawet symbolicznymi kwotami, ponieważ niektórzy przyzwyczają się 
do nie płacenia należności.
Radny G. Michalak - zwrócił się z zapytaniem, czy Radni poprzedniej kadencji występowali 
o wprowadzenie podwyżek czynszów.
Burmistrz Miasta - stwierdził, że nie było żadnej polityki przy wprowadzaniu podwyżek w 
roku  2009 i 2010. W latach poprzednich były wysokie wolne środki finansowe w budżecie 
miasta tzw. nadwyżki budżetowe.
Były podwyżki podatków za pełną zgodą Społecznej Rady Gospodarczej a niektórzy 
przedsiębiorcy proponowali wyższe stawki niż władze miasta.
Były podwyżki cen wody i ścieków oraz czynszów.
W mieście spadek dochodów mieszkańców nastąpił w sierpniu 2009 roku.
Natomiast 2010 rok nie był to tylko rok wyborczy ale rok mało korzystny do wprowadzania 
podwyżek.
Burmistrz Miasta stwierdził, że projekt uchwały był bardzo dokładnie analizowany i jeśli są 
dalej wątpliwości radnych to wyjaśni je Pani Dyrektor ZGM.
Pani J. Mika - Dyrektor ZGM- poinformowała, że czynsz jest tylko jednym ze składników 
opłat i stanowi 80 groszy za 1 m2.
Przy średnim metrażu mieszkań komunalnych około 41 m to będzie to w granicach 
21 złotych przy najwyższej podwyżce.
Przy proponowaniu podwyżek czynszów uwzględniono stan techniczny mieszkania.
Część mieszkańców jest we wspólnotach mieszkaniowych, gdzie lokatorzy ponoszą znacznie 
wyższe koszty za zarządzanie i fundusz remontowy.
Podwyżka wprowadzi zwrot poniesionych nakładów we wspólnotach mieszkaniowych.
Najwyższa podwyżka proponowana jest przy ul. Krudowskiego i może wynosić około
50 złotych. Poinformowała, że 2 miesiące  2011 roku są optymistyczne przy wpłacaniu 
zadłużenia. Od 2007 roku ściągalność czynszów jest coraz wyższa i wynosi ponad 95 %.
Wprowadzanie corocznych podwyżek o 10% mogłoby przyczynić się, że w 2013 roku będzie 
konieczność wprowadzenia bardzo wysokich podwyżek czynszów.
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Radny R. Szmajdziński - stwierdził, że Burmistrz Miasta nie wyjaśnił dlaczego w ubiegłym 
roku nie było podwyżek czynszów   o 7-10 %, wobec czego należy przypuszczać, że 
głównym powodem był „ rok wyborczy”.
Poinformował, że w poprzedniej kadencji rządziła miastem koalicja podobnie jak w tej 
kadencji, która funduje mieszkańcom podwyżki.
Radny R. Wójcik- poinformował, że w porządku obrad sesji jest następny projekt uchwały 
wprowadzający wysokie podwyżki opłat za wodę i ścieki.
Stwierdził, że należy liczyć się od miesiąca sierpnia b.r. ze znacznymi podwyżkami opłat za 
energie cieplną.
Radny J.Kośmider- poinformował, że w blokach komunalnych mieszkają ludzie posiadający 
samochody, więc nie tacy zbyt biedni. Wielu mieszkańców miasta nie potrzebuje żadnej 
pomocy państwa , buduje własne domy ze swoich środków finansowych.
Mieszkania komunalne przydzielane są za symboliczną złotówkę, głównie osobom, które 
wykazują niskie dochody a kupują samochody.
W mieście Skierniewice nastąpił silny rozwój miasta w latach kiedy były województwem,
wybudowano wiadukt dwupasmowy. Nasze miasto w poprzednich latach słabo się rozwijało.
Radna E. Zbudniewek - zwróciła uwagę, że informowała w swojej wypowiedzi, że 
w blokach komunalnych mieszkają osoby mało lub średnio zamożne a nie potrafiące w inny 
sposób zapewnić sobie godziwego mieszkania. Stwierdziła, że obecnie można kupić 
samochód  za niewielką kwotę, który dobrze wygląda.
Radny J.Haczykowski - stwierdził, że nie bardzo zrozumiał wypowiedź Radnego 
R. Szmajdzińskiego, który twierdzi, że będzie głosował za podwyżką o ile ona będzie 
wynosiła  7-9 % lub za obniżką, co nie jest zbyt jasne stanowisko.
Burmistrz Miasta - poinformował, że dobrze się stało, że  od 2009 roku nie było podwyżek 
czynszów, to był korzystny okres dla mieszkańców zamieszkałych w zasobach komunalnych.
Radny R. Szmajdziński -   stwierdził, że rozumie potrzebę podwyższenia stawek czynszu, 
ale gdyby Radny J.Haczykowski  w imieniu koalicji zgłosił obniżkę, to chętnie by poparł.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wniosku Radnego 
R. Wójcika o odrzucenie projektu uchwały w całości:
                          4 „za” ,14„przeciw”, 3 „wstrzymujące”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że wniosek został nie przyjęty.
Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej - przedstawił Przewodniczący Komisji 
                                  Radny Leszek Plichta
Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
                                  Radna Wanda Białas 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                          13 „za” , 4 „przeciw”, 4 „ wstrzymujące”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że przyjęta została większością głosów
                               U c h w a ł a  Nr VIII/56/2011

6/Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, obszar 
urbanistyczny Śródmieście z wyłączeniem terenów zamkniętych, w rejonie ul. 3 Maja - 
    przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                            / stanowi załącznik/
                                   Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawi Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka
                                            / stanowi załącznik/
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                     18 „za” ,0„przeciw”, 2 „ wstrzymujące się od głosu”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że  została podjęta większością głosów
                                    U c h w a ł ę Nr VIII/57/2011                          

7/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
działki gruntu, oznaczonej numerem 6073 o pow.0.0201ha, położonej w Łowiczu 
w obrębie Górki - przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału 
                                     Gospodarki Gruntami
                                      / stanowi załącznik/
Radny G. Michalak-zwrócił się z zapytaniem czy działki o nr.6070/1, 6071 czyją są 
własnością i czy mogą być zabudowane.                                    
Pani A. Gajewska - poinformowała, że działka 6071 - jest prawdopodobnie miejska,
Natomiast 6072/2 i 6070/1 są działkami prywatnymi..
Stwierdziła, że fronty działek nie spełniają wymogów ustaleń planu przestrzennego 
zagospodarowania i nie mogą stanowić samodzielnych działek budowlanych.
Radny G.Michalak- zwrócił się z zapytaniem czy właściciel działki nr 6070/2 wie, że można 
działkę wykupić.
Pani A. Gajewska - stwierdziła ,że wie o takiej możliwości.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka
                                       / stanowi załącznik/   
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                                21 „za” ,0 „przeciw”, 0 „wstrzymał od głosu”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została przyjęta jednogłośnie 
                                      U c h w a ł a  Nr VIII/58/2011

8/ Projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Rady Miejskiej 
w Łowiczu - przedstawiła  Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami
                                           / stanowi załącznik / 
                                        Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawi Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka
                                        / stanowi załącznik/ 

Przewodniczący Rady Miejskiej proponował przegłosowanie:
                                21 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została przyjęta jednogłośnie
                                      U c h w a ł a Nr VIII/59/2011

9/Projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości, opróżniania zbiorników bezprzewodowych i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miasta Łowicza - przedstawił 
      Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
                                     /stanowi załącznik/
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Radny G. Michalak - zwrócił uwagę na różne sformuowania zawarte w projekcie uchwały:
w  par.2 „przedsiębiorca ma obowiązek” a w następnych  paragrafach ,że „powinien”
natomiast w par.6 pkt.2 ppkt. 2 „ musi się wykazać umową najmu, czy może mieć tylko plac 
a na sprzęt specjalistyczny na umowy najmu ” i spełniał będzie warunki.
Pan P.Gawroński - poinformował, że może jest to dopuszczalne wymogami prawa, można 
mieć sprzęt wynajmowany lub w lizzingu i nie przeszkadza przy odbierać odpady  stałe i cieki 
jeśli spełnia inne warunki.
Pani K. Kranik- Saleh - poinformowała, że przedsiębiorca powinien spełnić określone 
wymogi i w tym przypadku wyraz „powinien” oznacza „ nakaz”.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka
                                   / stanowi załącznik/

Przewodniczący Rady Miejskiej proponował przegłosowanie:
                     21 „za” ,0„przeciw”, 0  „ wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została przyjęta jednogłośnie
                                 Uchwała Nr VIII/60/2011

10/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków dla miasta Łowicza- przedstawił Pan Paweł 
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
                                    / stanowi załącznik /
Radna E. Zbudniewek - stwierdziła, że podwyższenie czynszów o 15.8 %  oraz 
podwyższenie opłat za wodę 14.8 % oraz 19.85 % opłat za ścieki, to propozycja bardzo 
wysokich podwyżek dla wielu mieszkańców miast i mieszkańcy mogą protestować.
Wiele rodzin stać będzie na dokonywanie podwyższonych opłat, ale nie wszystkich. 
Zwróciła się z zapytaniem, czemu nie było corocznych podwyżek opłat za wodę ścieki. 
Stwierdziła ,że nie jest przeciwko podwyżce ale wysokiej i  jednorazowej.
Radny R. Wójcik - stwierdził, że zgadza się z wypowiedzią Radnej E. Zbudniewek.
Poinformował, że Radny G. Michalak na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 
powiedział, „że gdyby był w opozycji to krzyknął by, że to skandal i to by wystarczyło, 
natomiast, że jest w koalicji rządzącej to musi podejść do sprawy rzeczowo i merytorycznie”
Radni z koalicji rządzącej odrzucili wniosek radnego G. Michalaka o zdjęcie projektu 
uchwały z porządku obrad. Radny G. Michalak powinien być konsekwentny i zagłosować 
przeciwko tej uchwale. Opłaty za wodę i ścieki na pewno będą podwyższone, ponieważ 
Burmistrz Miasta pozytywnie zweryfikował stawki.
Poinformował, że będąc na spotkaniu z mieszkańcami na osiedlu „ Zatorze” Burmistrz Miasta 
informował, że mieszkańcy nie zapłacą więcej za wodę i ścieki bo dopłaca budżet miasta. 
Poinformował, że w poprzedniej kadencji ceny opłat za wodę i ścieki wzrosły o 50 % o czym 
się nie informuje mieszkańców miasta.
Zwrócił uwagę, że brak konsekwencji w działaniu, ponieważ wprowadzamy uchwałę o 
stosowaniu Karty 3+ i proponujemy obniżki dla tych rodzin a następnie wprowadzamy 
wysokie podwyżki opłat za wodę i ścieki, które najbardziej obciążą rodziny wielodzietne. 
Burmistrz Miasta - poinformował, że radni w poprzedniej kadencji podczas propozycji 
dopłat z budżetu miasta do wody i ścieków jednogłośnie podjęli uchwałę. 
Nie było propozycji podwyższenia opłat za wodę i ścieki i nie dopłacajmy z budżetu miasta.
Radny G. Michalak - wyraził swoje zadowolenie z powodu zacytowania całej wypowiedzi 
na Komisji Budżetu i Finansów przez Radnego R. Wójcika na Sesji Rady Miejskiej.
Dobrze, że Radny przedstawił uzasadnienie do wypowiedzi.
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Stwierdził, że dopłacanie do wody z budżetu miasta do wody i ścieków jest dużym 
nieporozumieniem, ponieważ w następnych latach należy stawki wyrównać.
Stwierdził, że gdyby były mniejsze propozycje podwyższenia cen wody ścieków, to poparł 
bym takie działania. Obecnie proponowany jest dużo wyższy wzrost podwyżek.
Proponowane podwyżki cen wody i ścieków pozwolą w  ZUK wygospodarować około 
1.5 mln złotych, co ma być przeznaczone na potrzeby inwestycyjne.
ZUK powinien w pierwszej kolejności skorygować Wieloletni Plan Inwestycyjny.
Sprawa podwyższenia opłat za wodę i ścieki powinna być omawiana po przyjęciu 
sprawozdania ZUK za 2010 rok i po przeanalizowaniu wszystkich kosztów i potrzeb zakładu 
niezbędnych do realizacji w 2011 roku.
Stwierdził, że przy omawianiu podwyżek czynszów za którą głosowałem, podobało mi się 
wyjaśnienie Burmistrz Miasta że dotyczy ona pewnej ilości mieszkańców miasta, z których 
część nie płaci za mieszkania lub są wpisani na listę dłużników. 
Natomiast podwyżki cen wody i ścieków dotyczą ponad 27.000 mieszkańców o różnych 
dochodach, którzy są zmuszeni do ponoszenia kosztów a jeżeli nie zapłacą to grozi im 
komornik.
Radny poinformował, że zgłosił wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad Sesji, 
aby była możliwość jej dokładnego przeanalizowania. 
Stwierdził, że będzie głosował przeciw tej uchwale.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawi Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka
Opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła Przewodnicząca Komisji 
                                        Radna W. Białas 
                                      / stanowią załączniki/

Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                     12 „za” 4 „przeciw”, 5 „wstrzymujących się”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że została przyjęta większością głosów
                                 U c h w a ł a Nr VIII/61/2011

11/Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu 
w Łowiczu, obręb Bratkowice - przedstawi Pani Anna Gajewska Naczelnik     
                   Wydziału Gospodarki Gruntami.
                             / stanowi załącznik/
                               Czy są pytania, uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                     Kto jest „za” ,Kto „przeciw”, Kto się wstrzymał od głosu
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie lub większością głosów.

12/ Projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Łowickiemu pomocy finansowej z 
budżetu Miasta Łowicza w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na przebudowę 
drogi powiatowej nr 2707 E- ul. Chełmońskiego w Łowiczu - przedstawi Pan Grzegorz 
                   Pełka Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów
                                / stanowi załącznik /
                             Czy są pytania, uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                     Kto jest „za” ,Kto „przeciw”, Kto się wstrzymał od głosu
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że uchwała została przyjęta 
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jednogłośnie lub większością głosów.

13/Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy regionalnej na wspieranie nowych inwestycji i tworzenie związanych z nimi 
nowych miejsc pracy - przedstawi Pan Arkadiusz Podsędek 
                 Skarbnik Miasta lub Pani Maria Kotlarska.
                             Czy są pytania, uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                     Kto jest „za” ,Kto „przeciw”, Kto się wstrzymał od głosu
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie lub większością głosów.

14/Projekt uchwały w sprawie zmiany Programu Gospodarczego „ Lokalny Program 
Rewitalizacji  Miasta Łowicza” - przedstawi Pan Robert Oberman 
             Naczelnik Wydziału do Spraw Pozyskiwania Środków Zewnętrznych.
                                    Czy są pytania, uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                     Kto jest „za” ,Kto „przeciw”, Kto się wstrzymał od głosu.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie lub większością głosów.

15/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę obszaru Łódzkiej Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej, Podstrefy Łowicz, położonej 
na terenie Gminy Miasta Łowicz- przedstawi Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Gruntami.
                         Czy są pytania, uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                     Kto jest „za” ,Kto „przeciw”, Kto się wstrzymał od głosu.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie lub większością głosów.
Ad.9.  
Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawi 
Pan K. J. Kaliński Burmistrz Miasta.
                              Czy są pytania, uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.

Ad.10.
Radni mogą zgłaszać interpelacje na piśmie do Przewodniczącego Rady 
                         po uprzednim odczytaniu.
     Informacja o pismach, które wpłynęły do Rady Miejskiej.
Przewodniczący Rady Miejskiej informuje, że wpłynęło pismo od Starostwa Powiatowego 
w Łowiczu w sprawie zgłoszenia kandydatury na członka Rady Społecznej  przy ZOZ w 
Łowiczu.
                            Prosimy o zgłaszanie kandydatur.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie:
                Kto jest „za” ,Kto „przeciw”, Kto się wstrzymał od głosu
     Sprawa Skargi.
Termin składania oświadczeń majątkowych Radnych upływa z dniem 
30 kwietnia 2011 roku.
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Oświadczenia należy składać w 2 egz. wraz z 2 egz. Kopii swojego zeznania o wysokości 
osiągniętego dochodu w roku podatkowym PIT za rok poprzedni i jego ewentualną 
korektę.

Ad.11.

Termin następnej Sesji planowany jest na 28 kwietnia 2011 r. godzina 
13-ta z następującymi tematami: 
1.Informacja o działalności stowarzyszeń i Klubów Sportowych na terenie 
   miasta Łowicza.
2.Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy ze szczególnym 
   uwzględnieniem działań na rzecz pozyskiwania inwestorów tworzących nowe 
   miejsca pracy.
Informację o planowanych posiedzeniach Komisji w miesiącu kwietniu
b.r. - przedstawi Wiceprzewodniczący Rady Pan Władysław Michalak. 
                                 Czy są pytania, uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej proponuje przegłosowanie proponowanych 
zmian  terminów Komisji.
              Kto jest „za” ,Kto „przeciw”, Kto się wstrzymał od głosu

Ad.12.

 Podziękować za dyskusje i udział w posiedzeniu.
 Zamykam obrady VIII Sesji  Rady Miejskiej w Łowiczu.
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